
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502,467-655

Meghlvó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1999. június 29-én (kedden) 15 órakor tartja ülését.

Az ülés helye: Községháza

Napírend:

1./ Az általános iskola beszámolója a tanévben végzett munkáról, az 1999/2000.
Év beindításáról.
Előadó: Dr. Hamza Lászlóné iskola igazgató

2.1 ElőteIjesztés a 2000. évi számítógépes dátumváltásról.
Előadó: Márki Ferenc jegyző

3.1 Kitüntető címekről és díjakról alkotott rendelet módositása.
Előadó: Farkas János polgármester

4.1 Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1999. június 22.



Jelenléti ív

az 1999. év június 29. napján
megtartott képviselőtestületiülésről

1./ Botta Zsoltné

2./ Cifka János

3./ Derecskei János

4./ Farkas János

5./ Fábián Jánosné

6./ Kunsági László

7./ Rácz József

8./ Dr. Rákosi Miklós

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1999. június 29-én megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Botta Zsoltné, Cifka János, Derecskei János, Farkas János, Fábián Jánosné,
Rácz József, Vasvári Pál, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző

Dr. Hamza Lászlóné iskola igazgató

Igazoltan távol: Kunsági László, Dr. Rákosi Miklós képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1./ Az általános iskola beszámolója a tanévben végzett munkáról, az

1999/2000. év beindításáról.
Előadó: Dr. Hamza Lászlóné iskola igazgató

2./ ElőteIjesztés a 2000. évi számítógépes dátumváltásról.
Előadó: Márki Ferenc jegyző

3./ Kitüntető címekről és díjakról alkotott rendelet módosítása.
Előadó: Farkas János polgármester

4./ Bejelentések, javaslatok

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1./ Az általános iskola beszámolója a tanévben végzett munkáról az új tanév beindításáról

A beszámoló mellékelve

Hozzászólások

Farkas János polgármester hozzászólásában elmondja, hogy a tanévzárón kiosztott
rajzpályázatok pénzdíjai neki nem tetszettek. A tanulót nem pénzzel kellene jutalmazni, ha jó
munkát végez.
A Sajnovics gyűrű nem erkölcsi és anyagi támogatás, hanem egy kitüntetés, ami nem jár,
hanem adható. Az iskola vezetés által leadott két javasolt közül a testületi ülésen egyik sem
kapott elegendő szavazatot ahhoz, hogy gyűrűt kaphasson. Ez nem munkájuk lebecsülése,
hanem az adományozás demokráciája.
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Derecskei János - a különböző pályázati kiirásokra oda kell figyelni és ha arra lehetőség van
kérni kell a különböző támogatásokat. A pályázati kiirások valahol megjelennek, csak oda kell
rájuk figyelni.
Kérdezi, hogy a gyerekek értékelik e a tantestületet ?

Cifka János - valaki itt a hivatalban eldöntötte, hogy itt nem érdemes pályázatokat benyújtani
és nem is nyújtunk be semmit, azokkal nem foglalkozunk és ez elfogadhatatlan.
Beszámolóban elhangzott, hogy az iskola kapcsolata a társzervekkel jó, de az önkormányzattal
nem felhőtlen. Lehetne ezt pontosabban tudni, mit céloz e kijelentés?

Dr. Hamza Lászlóné iskola igazgató válaszában elmondja, hogy az iskola tanévzárón történt
pénzdíjazás alapítványi formában történt, amely egyben egy kötelező jellegű alapítványi feladat
is. Nem tartja rossznak a pénzdíjas jutalmazást.
A különböző pályázatok, különböző helyeken jelennek meg. Az iskola több pályázatot is
benyújtott, de a megyei szintű pályázatok tekintetében nincs kellően kihasználva a lehetőség.

Félje, mint a megyei közgyűlés tagja sok anyagot kap, amelyből kitűnik milyen lehetőségek

vannak. Megérdeklődte és azt a tájékoztatást kapta, hogy az önkormányzatok mindig
megkapják az anyagokat, azzal csak élni kellene.
A gyerekek nem minősíthetik a tantestületet. A szakfelegyelők és pedagógia intézet ilyen
jellegű feladatai megszűnésével az ískolák egyedül maradtak. A tantestület minősítésére a
képviselőtestület a jogosult, ha szükséges szakértői vizsgálatok elvégeztetésével. A szakértői

vizsgálatokat erre speciálisan képzett szakértőkvégzik díjazás ellenében.
A képviselőtestülettel való tantestületi kapcsolat elsősorban a párbeszéd hiányában nyilvánul
meg. A tantestület igényelné a képviselőkkel való konzultációt. Úgy érzik egyedül vannak,
senki nem törődik velük.

Vasvári Pál - mintegy hat-hét évvel ezelőtt volt közös testületi ülés, ahol abba maradtunk a
tantestület kezdeményezi a közös értekezletek megtartását.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy az önkormányzathoz érkező ( már ami megérkezik)
összes pályázat osztályozásra kerül és a szükséges szakterületek azt megkapják. Kikéri
magának Cifka képviselő úr azon megjegyzését, hogy "valaki eldöntötte itt nem érdemes
pályázni". Ebben az évben legalább 1O pályázatot írtunk és küldünk el. Arról viszont, amiről

nem tudunk, arról pályázatot sem nyújthatunk be. Fejér megyei pályázatok bizonyos részét
csak azok tudhatják meg, akik utána járnak. Nem igaz tehát, hogy a helyi önkormányzatok
mindig mindent megkapnak. A KIG út melletti járdaépítésre vonatkozóan oda adott pályázati
anyag előkészítése pedig annak bonyolultsága és tartalma miatt megoldhatatlan követelmény
támasztott a hivatal elé.
A tantestület ,,magányosságát" nem érti. A két testület nem egymás mellett működő beszélgető

szervezet, hanem az egyik a fenntartó tulajdonos, a másik a fenntartott beosztott. A
konzultációs megbeszélések összehivására az iskola legyen a kezdeményező konkrét cél
megjelölésével.

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondta, hogy az iskolai munkáról szóló
beszámoló alapjában véve jó munkáról ad számot, ami mindannyiunk elismerésével találkozik.
A munkában, az íntéz ellátottságában a működés jobbá tételében vannak még tennivalóink,
azonban a körülményekhez képest panaszra senkinek sem lehet oka. A jövő terveinkben
kellően megalapozott és minden rendelkezésünk re a működés zavartalan biztosításához a
személyi és tárgyi feltételek megteremtéséhez.



3

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 igen szavazattal) elfogadta az
általános iskola beszámolóját.

2./ Előtetjesztés a 2000. évi számítógéjles dátumváltozásról.

Az előtetjesztés mellékelve

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

30/1999. (VL29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a számítógépek
2000. évi dátumváltással kapcsolatos feladattervet
elfogadja.
Az átálláshoz szükséges felújitásokhoz a pénzügyi
forrást költségvetési tartalékából biztosítja, amelynek
átcsoportosítására, a rendelet módosítására a
szükséges intézkedéseket meg kell tenni.
Felelős: Márki Ferenc jegyző
Határidő: azonnal

3./ Kitüntető cÍmekről és díjakról alkotott rendelet módosítása

A tervezet mellékelve.

Farkas János polgármester szóbeli kiegészítésként elmondta, hogy a Sajnovics Gyűrű

kiadásának időpontjának megváltoztatása már az elmúlt évben is felmerült. Az iskola tanévzáró
nagyon jó alkalom arra, hogy egy pedagógus részére átadjuk a gyűrűt, de más területen
dolgozó kitüntetett esetében ez nem igazán szerencsés. A tanévzárón jelenlévők nem a
kitüntetés miatt vannak jelen, így a kitüntetés mintegy elsikkad az események között.
A kiadás időpontja az esetleges díszpolgári címmel együtt minden évben a falunapon,
augusztus 20-án történne.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) megalkotta a
8/1999. (VI.30.( sz.) rendeletét a képviselőtestület által alapított kitüntető címekről és
díjakról alkotott 5/1995. (IV.28.) sz. rendelete módosítására.

Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1./ Vezetőkbejelentései

Márki Ferenc jegyző ísmertette a testülettel a martonvásári társulási megállapodások
módosításával kapcsolatos feladatokat.
Szükséges a művészet oktatással kapcsolatos intézmény fenntartó társulás módosítása, mert
Gyúró község is kérte felvételét a társulásba. Ennek megfelelően a megállapodás több pontját
kell módosítani.
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Módosításra szorul a műszaki ügyintézéssel kapcsolatos társulásí megállapodás is, mert az
előadó személyében változás történt, ami nemileg növeli a társulási költségeket. Az eddigi
273.000 Ft helyett 350.000 Ft-ba kerül 1999-ben településünknek a műszaki ügyintéző.

Javasolja a mellékelt határozati javaslat alapján a testület döntésének meghozatalát.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (S igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

3111999. (VI. 29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete:

1.1 1999. szeptember l. napjával jóváhagyja Gyúró község
önkormányzatának csatlakozását a ,,Martonvásár és térsége"
Művészetoktatási Intézményi Társuláshoz.
2./ A társulási megállapodás 7.1. pontját módosítja és a társulási
tanács tagjainak számát kibőviti Gyúró község Önkormányzat
Képviselőtestülete 1 fő települési képviselőjével és összesen 1O
fóben határozza meg.
Módosítja a S.I. és a S.2 pontját és a társulási tanács
határozatképességét, valamint javaslat elfogadását 6 főhöz köti.
Módosítja a megállapodás 1 sz. mellékletét a költségek viseléséről,

kibőviti: Gyúró (1999.09,01- 12. 31-ig) 94.432 Ft.
3./ Felhatalmazza a polgármestert a módosított megállapodás
aláírására.

Felelős: polgármester
Határidő: 1999. szeptember l.

32/1999- (VI.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete az építésügyi hatósági
igazgatási társulási megállapodás 1. Sz. mellékletét a társulás
költségeiről 1999. január l. napjával - az ügyintéző személyében
történt változás miatt - módosítja.
A testület felhatalmazza a polgármestert a módosított
megállapodás aláírására.
Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal

Farkas János polgármester ismertette a fóvárossal kötendő megállapodás (mellékelve)
tervezet~t, amely az önkormányzat által adott és a főváros által saját beruházásában biztosított,
de a helyieket érintő beruházás kompenzáIását hivatott rendezni.
A megállapodás alapvetően törekedik arra, hogy a helyi önkormányzat a szociális otthon
építése során Tordasnak megépült csatorna hálózat és szennyvíztisztító költségei pénzmozgást
ne idézzen elő. E megállapodásban az általunk kidolgozott és biztosított lehetőségek fedezik a
még számszakilag ki nem mutatott, de több millió forintot elérő beruházás értékét.
Kéri a testületet a megállapodás ilyen szellemben való megfogalmazásával értsen egyet és
hatalmazza fel a polgármestert a végleges formában megfogalmazott megállapodás aláírására.
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Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

33/1999 (VL29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Fővárosi

Önkormányzat Értelmi Fogyatékosok Otthona
beruházásával kapcsolatosan kölcsönös előnyök

alapján alapuló megállapodást az út, csatorna
szennyviztelep épitésére vonatkozóan jóváhagY,ja.
A megállapodás tervezet végleges
megszövegezése után felhatalmazza a
polgármestert annak aláirására.
Felelős: polgármester
Határidő: 1999. 12. 31.

A polgármester a továbbiakban ismertette a Fejér Megyei Közútkezelő KHT levelét, amelyben
a gyúrói bekötőút állapotát, annak javitását célzó észrevételünkre küldtek.

Hozzászólások:

Citka János - a pénzhiányra való hivatkozást el kell fogadni és egyben azt is tudomásul kell
venni, hogy a bekötőút 5 számjegyű, igy a javítások, karbantartások során is ötödik a sorban.
A legfontosabb probléma (petőfi út vízáteresz állaga) miatt kezdeményezni kellene egyeztető

tárgyalást a kápolnásnyéki Üzemmérnökséggel.

Botta Zsoltné - azzal értene egyet, hogy az út javitása érdekében az útfelügyelethez kellene
fordulni. A pénzhiány nem elfogadható indok.

A polgármester a továbbiakban ismertette a CEBA Hungary Kft ajánlatát a Magyarország
Kisrégiói sorozatról. Az ajánlatban 100.000 Ft-ot kérnek támogatásként, amelyért 20 db
megjelent könyvet adnának. Tordas e kiadványban három monográfia oldallal, angol, német
nyelven 4 fotóval jelenne meg.
Javasolja 20.000 Ft-al támogatni e kiadványt.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

34/1999. (VI. 29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a Velencei-tó és
Környéke CEBA kiadványt az ajánlott tartalommal,
20.000 Ft biztositásával támogatja.
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Farkas János polgármester a bejelentések sorát a gáz, villany részvények kiadásával
kapcsolatos anyag ismertetésével folytatta. Elmondta, hogy a részvények kiadása tekintetében
az önkormányzatokat többen keresik meg segítségüket ajánlva. Már tavasszal megbiztuk saját
szövetségünket (TÖOSZ), azzal, hogy bennünket fiÚnd jogilag, fiÚnd szakmailag segítsen a
részvények további részének megszerzése érdekében. Erről az irásos megbizást is elküldtük
részükre.
Később a régi gázrészvényünk értékesitését végző Dél-dunántúli Regionális Fejlesztési Rt Pécs
(DDRF) hasonló kérelemmel keresett meg bennünket a gáz részvényekre vonatkozóan.
Kimutatásaik és az előteIjesztés alapján, más települések polgármestereivel is konzultálva
javasolhatom, hogy a már kiadott TÖOSZ megbizáson kivül más megbizásban ne vegyünk
részt.
Ismertette a mellékelt megállapodást, az önkormányzatok közötti megállapodásra vonatkozó
előteIjesztést és határozati javaslatot, amelyet az e1őteIjesztésnek megfelelően elfogadását
javasolja.
Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyetértett az előteIjesztésben foglalt javaslattal és
egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi határozatot hozta:

35/1999. (VI.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete megtárgyalta az
előteIjesztést és az 1990. évi LXV. tv 80. § (I)
bekezdésében biztosított jogkörében eljárva az alábbí
határozatot hozza:
1./ Tordas település önkormányzata az előteIjesztés

melléldetét képező önkormányzatok között kötendő

megállapodást az előteIjesztés mellékletével azonosan
elfogadja.
2.1 A képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a
megállapodás aláírására.
3.1 A kárigény érvényesítésére vonatkozóan a DDRF
javaslatát nem fogadja el, e megbízást a TÖOSZ
részére adta meg.
Felelős: polgármester
Határidő: azonnal, de legkésőbb 1999. 07.15.

A polgármester a továbbiakban ismertette a martonvásári önkormányzat döntését a tordasi
fogászati ellátás témájában.
ElőteIjesztés mellékelve.

Hozzászólások:

Cifka János -a gyúrói ellátás fiÚlyen színvonalú, számunkra elfogadható?

Farkas János polgármester elmondja, hogy Martonvásár a jegyző által kiadott nyilatkozat fiÚatt
döntött a megkérdezésünk nélkül.
Gyúró fogadóképes, de jelenleg a fogászati ellátás igen bizonytalan, nem tudni fiÚlyen lesz a
jövőben, lehet hogy a fogorvos elhagyja Gyúrót. Martonvásári fogászat a biztos pont
településünk ellátásában.
A martonvásári önkormányzat döntése számunkra elfogadhatatlan.
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Botta Zsoltné -a martonvásári önkormányzattal fel kell venni a kapcsolatot és e dolgot újra át
kell beszélni.

Derecskei János - maradni kellene amartonvásári fogászaton, főleg ha a gyúrói bizonytalannak
látszik. Ha Gyúró is térítés ellenében tudna bennünket vállalni, akkor az előtetjesztésben

szereplő plusz 399-500 fO létszám támogatását kellene Martonvásár felé megoldani.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy az előtetjesztésben is szereplő, a kistérség fogászatyának
jobbítására irányuló szándék vezette, amikor Dr. Kelemen János ÁNTSZ Gárdonyí Intézete
főorvosának kérésére, feltételekkel, kiadta azt a nyílatkozatot, mely szerint adott esetben
Tordas akár a gyúrói fogászathoz is tartozhat.
E nyílatkozatra senki sem hivatkozhat a döntésében, mert nem Ő kapta és nem azért a
szándékkal, hogy egy települést se szó se beszéd, egyszerűen kirúgnak az ellátási körből.

A martonvásári képviselőtestület elé tetjesztett rossz előtetjesztés, rossz döntést szült.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a fogászati ellátást így elintézni nem lehet.
Szükséges a martonvásáriakkal való tárgyalás a megszokott rendszer fenntartásának
érdekében, kérve a testületet döntése megváltoztatására.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

36/1999. (VI. 29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a tordasi fogászati
ellátás megszüntetésére hozott martonvásári
Önkormányzat 56/1999. (Y.31.)sz. döntését nem tudja
elfogadni.
Kötelezi a polgármestert, hogy a fogászat kérdésében
kezdjen tárgyalásokat Martonvásár Önkormányzat
vezetőivel.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal ill. szeptember 1.

A polgármester ismertette és bemutatta az egyszerűsített rajzát a hivatal átalakitásának,
bővítésének (mellékelve).
Elmondta, hogy a hivatal épülete legutóbb 10 évvel ezelőtt volt tatarozva. Az épület ma már
korszerűtlen a benn dolgozók alapvető munkaügyí igényét sem elégíti ki, főleg azzal, hogy a
műszaki ügyíntézőnek nincs irodája, nincs kellő szánútógépes kapacitás, nincs tároló kapacitás,
az ügyfélfogadás korszerűtlen körülmények között történik, az irattározási lehetőségek kritikán
aluliak.
Mindezek enyhitésére ez évben mintegy félmillió forint került betervezésre, de ennek elköltése
akkor gazdaságos, ha hosszabb távon biztosítja a jobb körülményeket.
Kéri a testület véleményét és egyetértését, amely esetben a tervezett korszerűsítés jövőre

elkészülhet.
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Hozzászólások

Derecskei János - a hivatal épülete valóban lelakott állapotú, ezért a korszerűsitést a terv
alapján javasolja és támogatja.

Botta Zsoltné - egyetért a javaslattal. Ma már fontos a polgármesteri hivatal külső és belső

megjelenése is.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

3711999. (VI.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete li polgármesteri
hivatal épületének korszerűsítésével, felújításával
egyetért.
A szükséges építészeti tervdokumentációk
elkészíttetésével elő kell készíteni a felújítás 2000. évi
munkálatait.
Felelős: polgármester
Határidő: azonnal ill. 2000. Ol. Ol.

A polgármester a továbbiakban elmondta, hogy az önkormányzati beruházások, felújítások
megnövekedése miatt felvetődött egy önkormányzati tulajdonú kft.létrehozásának lehetősége.

A beruházások kft-n keresztül történő megvalósitása lehetőséget nyújtana az ÁFA
visszaigénylésére, ami megtakaritást is jelentene önkormányzatunknak. Kéri a testület
véleményét.

Hozzászólások:

Cifka János - gazdasági számítások nélkül nehéz véleményt mondani. Úgy látja, hogy az
önkormányzati éves beruházások nagysága kicsi ahhoz, hogy értelme legyen egy kft-t létre
hozni, fóleg ha az ügyvezető fóállású. Ha nem fóállású vajon ki vállalná?

Derecskei János - nagyon jó az ötlet, azonban véleménye szerint nem tudjuk ezt meglépni.
Nincs erre elegendő idő sem. A betervezett feladataink végrehajtásával foglalkozzunk.

Vasvári Pál - találni kellene valakit, aki tiszteletdíjért vállalná az ügyvezetői munkát.

Botta Zsoltné - egy ügyvezetőnek vannak feladatai, amit el kell végezni még tiszteletdíjért is.
Ez nem nehéz. Nem lát senki olyat aki ezt vállalná.

Farkas János polgármester javasolja, azért tárgyaljunk, keressünk, mert a kft ötlete nagyon jó,
megvalósítása sokat jelenthetne a feladataink végrehajtásában.

Döntés e kérdésben nem született.
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A polgármester a továbbiakban bejelentette, hogy Csemő község meghivta településünket a
virágositási feladataik elbirási ünnepségére. Kéri, hogy a testület képviseltesse magát.

Az elmúlt ülésen felvetette, hogy Kurucz Ferenc vállalná, költségeivel együtt a tornaterem
előtti zászlótartó felújitását, azon állandó nemzetiszinű zászló tartását.
E két javaslattal a testület egyet értett.

Bejelenti, hogy a rendeletben foglalt határidőben Tordas község diszpolgári cimére javaslat
nem érkezett.

Nem érkezett pályázat a kiírt védőnői állásra sem, igy annak ismétléséről kell gondoskodni. A
pályázat hiányoka a szolgálati lakás. Sajnos senki nem jelentkezik lakás biztositása nélkül.
Ez ügyben döntés nem született.

A védőnői szolgálat számítógépes ellátása jogszabályi kötelezettség. Most pályázati úton van
lehetőség számítógép beszerzésére, a fenntartónak csupán 100.000 Ft önrészt kell biztositani.
Ezen összeg a költségvetésben rendelkezésre áll, ezért javasolja a testület döntését a pályázat
benyújtásához.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

38/1999. (VI.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete

szolgálat számitógép ellátásához,
terhére, 100.000 Ft önrészt biztosit.

a védőnői

költségvetése

A polgármester a továbbiakban bejelentette, hogy elhunyt Dr. Grimm Lóránt orvos, aki Tordas
községben az 1950-es években körzeti orvos volt. Az itt élő emberek szerették, becsülték,
mely a martonvásári munkássága alatt sem szűnt meg. Emlékét megőrizzük.
Javasolja a testület képviseletét és koszorú biztosítását az 1999. július 3-i temetésen.

Citka János Gazdasági Bizottság elnöke szóbeli előtetjesztésében ismertette a képviselőkkel,

hogy az iskola vizesedésének megszüntetésére irányuló munkák elkezdődtek. Szolovéniából
ingyen ideszállításra került az a vakolat, amely a folyosó részen kerül felvitelre. A falat
pucolásra előkészitették.

Ezzel párhuzamosan az iskola felső udvarán drén cső elhelyezését terveztük és munkákat
elkezdtük. Több száz köbméter sitt, föld került elhordásra, mert az árok beszakadt, ezért iskola
szigetelő falát kívülről mintegy 4,5 m mélységben kibontottuk. Ez felvetette annak lehetőség is,
hogy kivülről a falat le kell szigetelni, majd homok feltöltésével, döngöléssel, új járda
építésével kell helyrehozni. Ez lényegesen több költséget jelent. Első becslések szerint legalább
l millió forintra lenne még szükség.
Tárgyalásokat folyatott a PENTA céggel, akik a szociális otthon építése során a külső

csatornát és utakat építik. Az Arany J. utca és a Somogyi B. utca közötti mintegy 130 fiu
hosszúságú csatorna szakaszt 7 aknával 2 millió + Áfa költségért építenék meg. Ennek
megépitése nélkül nem tudjuk a Hangya sor útkorszerűsitésétmegoldani. Egyik munka kivánja
a másikat.
Javasolja, hogy a tartalék terhére e két költséget biztositsa a képviselőtestület.
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Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 Igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

39/1999. (VI.29.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete az általános iskola
vizesedésének megszüntetéséhez szükséges
(hozzávetőlegesen l millió Ft), valamint a Hangya sor
csatorna építéséhez szükséges 2 millió Ft + Áfa)
pénzeszközt tartaléka terhére biztosítja.
A költségvetés módosítását a fentiek alapján elő kell
készítení.
Felelős: polgármester
Határidő: 1999. szeptember 31.

2.1Képviselők bejelentései

Vasvári Pál bejelenti, hogy a sport parkoló a burkolata hiányosságai miatt száraz időben porol,
nedves ídőjárásban sár van. Ez az ott működő büféjének kárára megy. Kérdezi mikor lesz a
parkoló leaszfaltozva ?

Derecskei János - az önkormányzati utakon a parkolásnak vannak e szabályai, mert a szociális
otthon építése során a gesztenyésen parkolnak az építők autói, így ott mg-i gépekkel
közlekední nem lehet.
Az óvoda tervezésére történt e már felkérés ?

Botta Zsoltné - elmondja, hogy a legutóbbi testületi ülésen kapott felhatalmazásra beszélt
Kunsági László alpolgármesterrel a testületi üléseken vagy szünetekben történő dohányzás
kérdésében. Kunsági út azt mondta, hogy új szavazást kér a testülettől, de a dohányzásról nem
tud lemondani.

Fábián Jánosné - elmondja, hogy az első napirendi pont tárgyalása során a testület megsértette
őt azzal, hogy a máskor szokásos, az iskolával kapcsolatos kritikai megjegyzéseket, nem
mondták el az iskola igazgatójának, azt mindig csak neki cimzi a testület. Most lett volna
lehetőség minderre. Nem csak akkor kell beszélní ha az illető níncs jelen, hanem akkor is,
amikor azt szemtől-szembe tehetjük meg.

Sértődöttségéhez hozzájárul az is, hogy a testület a zárt ülésen a Sajnovics gyűrű kérdésében
döntött. Úgy érzi ezzel a döntéssel a testület az ő munkáját minősítette, hogy a pedagógusok
munkáját lekicsinyli. A jövőben ilyen kitüntetést el sem fogad.

Farkas János polgármester elmondja, hogy így a testületi munka nem mehet tovább, a
dohányzás kérdésében níncs szükség szavazásra. Részéről e dolog be van fejezve, az ülésen ha
valaki nem tud uralkodní magán dohányozzon. Ezen engedményen nem múlhat az
alpolgármester munkában való részvétele.
Kéri, hogy ezt Botta Zsoltné képviselő az alpolgármesterrel közölje, kéJje meg a további
munkában való részvételre.



II

A feltett kérdésekre válaszolva elmondja, hogy a sport parkoló aszfaltozása ez évi pénzeink
elosztásakor a pénzhiány miatt maradt el. Most sem lát szabad pénzforrást e munka
elvégzésére, de kéri a türelmet a költségvetés féléves zárásáig, amikor ez évi pénzeinkkel
elszámolunk.
A szociális otthon építése során az építtetők az ídőjárásnak megfelelően parkolnak. Ha sár van
a gesztenyésen tudnak megállni, sokszor szabálytalanul. Erre a fóvállalkozó figyeImét már
felhivtuk, kérve a parkolás más módon történő megoldását.
Az óvoda tervezésére tervezővel, tervező irodával tárgyalásban vagyunk. A tervek ez évben el
fognak készülni.
Fábíán Jánosné képviselő felvetésére elmondja, hogy a kritíkaí észrevételével egyet ért, kéri a
testületet ís annak megszívlelésére.
A Sajnovics gyűrű három javasoltja közül a két pedagógus nem kapott elegendő szavazatot
ahhoz, hogy gyűrűt kaphasson. Ez nem a munka minősítését jelenti, hanem azt, hogy
önmagában a javaslat is rossz volt. Két pedagógus közül kellett választanai és ez nem síkerült.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította
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